
Protokół Nr XLV
z sesji Rady Gminy Bralin
w dniu 2 czerwca 2Ot7 r,

Sesja odbyła się w sali posiedzeń Urzędu Gminy Bralin, rozpoczęła się o godz. 17.3O i trwała do
godz, 18.10.
porzadek obrad:

1. Otwarcie.
2, Podjęcie uchwały w sprawie: zmiany uchwały budżetowe j na żOt7 rok.
3" Zamknięcie posiedzenia

Pkt 1) Otwarcie sesji i stwierdzenie prawomocności obrad.
Otwarcia posiedzenia o godzinie L7.3O dokonał przewodniczący Rady Gminy Bralin

Grzegorz Lemanik.
Przewodniczący obrad powitał przybyłych na dzisiejsze posiedzenie radnych, zastępcę wójta
pana Roberta Kieruzala, komendanta gminnego OSP pana Romana Dębskiego, naczelnika OSP
w Taborze Wielkim pana Mateusza Jasiaka

W dzisiejszym posiedzeniu udział bierze ].1 na stan ogólny 15 radnych/ co pozwala zgodnie
z przepisami prawa obradować i podejmować prawomocne uchwały.

Nieobecni: 7ofia Garczarek, Aldona Głąb, Tadeusz lwan i Kamil Lenort.
Przewodniczący rady nadmienił, że dzisiejsze posiedzenie zostało zwołane w trybie
nadzwyczajnym na wniosek wójta. Radni o dzisiejszym posiedzeniu zostali poinformowani
telefonicznie z uwagi na krótki termin, nie mniej materiały były dostępne na stronie BlP.
Przewodniczący rady zapytał czy są jakieś uwagi do dzisiejszego programu spotkania.
Uwag żadnych nie wniesiono.
Przewodniczący obrad poprosił o przyjęcie poprzez głosowanie zaproponclwanego porządku
obrad"
wvnik głosowania:
W głosowaniu udział wzięło 11 radnych,
ZA- przyjęciem porządku obrad głosowało 11 radnych,
PRZEC|W _ 0,
GŁosY WSTRZYMUJĄCE - 0.

Rada porządek obrad przyjęła bez uwag.

Pkt 2) Podjęcie uchwały w sprawie: zmiany uchwały budżetowej na 2017 rok.

Głos zabrał naczeInik OSP w Taborze Wielkim Mateusz Jasiak podziękował za udzielenie mu
głosu i umożliwienie umotywowania wniosku o wsparcie dążeń jednostki OSP z Taboru
Wielkiego do pozysl<ania samochodu pożarniczego w ramach projektu, którego celem jest
podniesienie poziomu bezpieczeństwa mieszkańców Wielkopolski poprzez doposażenie OSP
w samochody ratowniczo - gaśnicze typu lekkiego"
Mateusz Jasiak przedstawił pismo, jakieZarząd OSP wystosował do wójta z prośbą o wsparcie
finansowe na zakup nowego samochodu.
Naczelnik zwrócił uwagę zebranych na rozległy obszar działania straży z Taboru Wielkiego oraz
na zaangażowanie i aktywność ochotników"
Pozyskany samochód służyłby strażakom do wyjazdów na akcje gaśnicze, do wypadków
drogowych do likwidacji miejscowych zagrożeń, do usuwania skutków zdarzen po przejściu
anomalii pogodowych, do wyjazdów na szkolenia, ćwiczenia i zawody.
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Jednostka posiadała w przeszłości samochód marki Lublin został on jednak ze względu na
zużycie wycofany obecnie straż nie posiada żadnego auta.
OSP deklaruje na poczet zakupu samochodu wkład własny w wysokości 20.000,00 zł.

Naczelnik powiedział, że druhowie ochotnicy wciąż się szkolą, aby móc brać udział w akcjach
ratowniczo-pożarniczych, dlatego prosi o pozytywne podejście radnych do złożonego wniosku.
Głos zabrał komendant gminny Roman Dębski, który pochwalił młodych ludzi z Taboru
Wielkiego zaangażowanych w działalność OSP, zdaniem komendanta dobrze to rokuje na
przyszłoŚĆ, bolączką strażaków jest jednak brak samochodu, przyznać nalezy, że Tabor Wielki
to jedna z niewielu jednostek w powiecie typu M, czyli bez samochodu pożarniczego, dlatego
warto wykorzystaĆ nadarzającą się okazję i pozyskać taki sprzęt przy dofinansowaniu ze strony
samorządu wojewódzkiego w proporcji 55% do 45% wkładu własnego.
lnformacja o naborze wniosków dotarła do zainteresowanych dość późno, ale dobrze, że taka
możliwość się pojawiła, komendant liczy na poparcie ze strony rady.
Roman Dębski dodał, że uchwalenie przez radę środków na zakup pojazdu jeszcze nie
przesądza, że jednostka ten pojazd otrzyma, ale bez zabezpieczenia środków nie mozna wziąć
udziału w programie.
OSP w Taborze Wielkim posiada odpowiednie uprawnienia i przeszkolenia, aby móc takim
pojazdem wyjeżdzaĆ na akcje. Jest to jednostka lokalnego działania, ale trudno byłoby się jej
rozwijaĆ bez samochodu pożarniczego, obecnie druhowie na zdarzenia jeżdżą swoimi
samochodami prywatnymi. Komendant przekonywał radnych, że w razie, czego auto nie jest
przypisane bezwzględnie do danej jednostki, można je przekazać innemu zastępowi, bez
samochodu są też jednostki w Mnichowicach i Czerminie. Roman Dębski przekonuje, że trzeba
wspomagaĆ jednostki wykazujące tendencje rozwojowe. Nalezy szanować strażaków, którzy
chcą działaĆ, bo przyjęcie auta wiąże się z obowiązkami, z dyspozycjami do zdarzen.
Komendant zwrócił się do radnych z apelem, że jeśli jest to możliwe do udźwignięcia prosi o
zabezpieczenie w budżecie potrzebnych środków zeby móc partycypować w programie.
Pan naczelnik w poniedziałek rano musi dostarczyc do Poznania gotowy wniosek wraz z

załącznikami, w tym z podjętą uchwałą.
Komendant pochwalił jednostkę, że organizowała imprezy i pozyskała w ten sposób środki,
które może wnieŚć do zakupu auta. OSP zadeklarowała 20.000,00 zł środków własnych.
Naczelnik OSP Tabor Wielki Mateusz Jasiak dodał, że udział w akcjach z uwagi na brak
własnego samochodu pożarniczego jest utrudniony, ale pomimo tego zdobyli już
doŚwiadczenie niosąc pomoc podczas pożaru w Mnichowicach, dużego pożaru w Goli czy też
pozaru poddasza baru,,Ekspress" na te zdarzenia ochotnicy dojechaliwłasnymisamochodami.
Strazacy - ratownicy chętnie i z zapałem biorą udział w akcjach niosących pomoc osobom
poszkodowanym przez żywioły,
Mateusz Jasiak życzylby sobie, aby więcej było ćwiczeń aniżeli wyjazdów do akcji ratunkowych,
bo każde nieszczęŚliwe zdarzenie wiąze się z krzywdą ludzką i cierpieniem, ale jeśli już coś się
wydarzy dobrze byłoby mieć warunki, aby tego wsparcia udzielić. Naczelnik zadeklarował, że
samochód będzie właŚciwie wykorzystywany i ponowił prośbę o przyznanie środków na zakup
a uta.
Zastępca wójta powiedział, że pojawiła się możliwość pozyskania samochodu pożarniczego o
wartoŚci 200.000,00 zł pod warunkiem wniesienia wkładu własnego w wysokości 90.000,00 zł
jednakże jednostka w Taborze Wielkim nie posiada takich funduszy, zadeklarowała środki
finansowe kwocie 20.000,00 z| i ztożyła do wójta wniosek z prośbą o wsparcie w wysokości
70.000,00 zł. WÓjt zareagował na tę prośbę przygotowując stosowną uchwałę iwprowadzając
do planu finansowego dotację dla OSP w Taborze Wielkim na zakup samochodu ratowniczo -
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gaŚniczego lekkiego z napędem szosowym ze zbiornikiem wody 2OO l. Teraz decyzja w tej
sprawie lezy w rękach rady.
Radny Roman Lemanik stwierdził, że został przekonany do zagłosowania za przyznaniem
jednostce Środków na zakup samochodu pożarniczego, ale prosi żeby auto to było
wykorzystywane do celów, do jakich zostało przeznaczone, bo jest jednostka, która nie do
końca należycie eksploatuje sprzęt, który rada dofinansowała. Radny chciałby żeby
wnioskowany samochód nie był wykorzystywany tylko i wyłącznie do udziału w zawodach
strazackich.
Radny ma nadzieję, że druhowie mają odpowiednie zaplecze osobowe, aby działać w straży.
Zastępca wójta życzylby sobie żeby cały kosztowny sprzęt pożarniczy mógł być
wykorzystywany na zawody strażackie a nie do wypadków i pożarów.
Radny Piotr Pańczuk powiedzia|, że pojawiła się szansa na pozyskanie auta, jednostka się
rozwija, mtodzi ludzie 8arną się do służby, dlatego należy poprzeć ich dążenia" W sferze marzeń
pozostaje, aby to auto nie musiało wyjeżdżać do żadnych akcji wiążących się - jak powiedział
naczelnik - z krzywdą ludzką i stratą.
Radny uważa, ze trzeba dać młodym ludziom szansę na wykazanie się, powiedziane zostało,
Że samochód nie jest przypisany na zawsze do konkretnej jednostki i w razie wątpliwości
można go przesunąć do jednostki prężniejszej.
Radny Roman Lemanik wyjaśnił, że jego wątpliwości wynikały stąd, ze pewna jednostka
posiadająca sarnochód mimo wezwań nie wzięła udziału w akcji ratowniczej.
Radny Jacek Kuropka powiedział, że według niego sprawa jest bezdyskusyjna, jeśli są środki
na wsparcie zakupu samochodu pożarniczego nalezy poprzeć wniosek OSP.
Zastępca wójta przyzna|, że przeznaczone na ten cel fundusze pochodzą z wolnych środków.
Radny Piotr Twardowski zapytał, z jakiego programu pochodzi wspomniane dofinansowanie.
Zastępca wójta odpowiedział, że środki pochodzą z urzędu marszałkowskiego o szczegółach
powie pan Dębski"
Komendant gminny dodał, że Samorząd Województwa Wielkopolskiego dysponuje około
40.000.000,00 zł z przeznaczeniem na zakup 40 samochodów. Gmina musi zabezpieczyć w
granicach 90,000,00 zł na ten cel. Wniosek o dofinansowanie pochodzi odZarząd ZOSP.
Zastępca wójta dodał, że w kryteriach można uwzględnić fakt działania w okolicy znacznej
liczby zakładów pracy, istnienie duzego ruchu drogowego związanego przebiegiem z trasy
szybkiego ruchu S 8 więc działania wpierające podniesienie poziomu bezpieczeństwa są jak
najbardziej wskazane.
Komendant gminny powiedział, że gmina Bralin, jeśli idzie o liczbę zdarzen zajmuje ll miejsce
w powiecie, nie jest to chlubny wynik w statystyce przeciwpożarowej i wyjazdowej, ale
jednostka wpisuje się, jako beneficjent programu podnoszącego poziom bezpieczeństwa
mieszkańców Wielkopolski.
Roman Dębski pochwalił mobilność ochotników z Taboru Wielkiego, którzy są na tyle dobrze
przygotowani do pełnienia służby, że wygrywają wszystkie zawody strażackie, zaszczytem
będzie reprezentowanie gminy na zawodach powiatowych.
Do uzasadnienia więcej pytań nie zgłoszono, więc przewodniczący rady odczytał zebranym
projekt uchwały w sprawie: zmiany uchwały budżetowej na 2017 rok.
Do projektu uchwały nie zgłoszono pytań i nie wniesiono uwag.
Przewodniczący rady zamknął dyskusję nad projektem i przystąpił do głosowania - poprzez
podniesienie ręki -za przyjęciem przedmiotowej uchwały.
wvnik głosowania:

W głosowaniu udział wzięło 11 radnych,
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ZA - przyjęciem uchwały głosowało 11 radnych,
PRZEC|W - 0,

GŁosY WSTRZYMUJĄCE - 0.

Rada podjęła uchwałę nr XLV/18312017,
Uchwała stanowi załącznik do niniejszego protokołu.

Pkt 3) Zamknięcie posiedzenia.
Po wyczerpaniu tematów przewidzianych na dzisiejsze posiedzenie przewodniczący zamknął
obrady XLV sesji Rady Gminy Bralin.

Załacznik:
Nagranie XLV sesji,

: }DNlCZĄCY
(ł l,}lln}, Bralin

protokotowała : Anna piasecka
/

Strona 4 z 4


